
 

 

 
 

 

 

Jour. nr. 168532  

21. maj 2024 

SBP 

Referat af møde i Sydslesvigudvalget den 24. 

april 2024  
 

 

Mødet blev afholdt på Christiansborg 

 

Deltagere:  

Benny Engelbrecht, MF (S), formand 

Christian Juhl (Ø) 

Henrik Dam-Kristensen (S) 

Henrik Frandsen (M) 

 

Fra Sydslesvigudvalgets sekretariat deltog chefkonsulent Steffen Bang (referent). 

 

Formanden indledte med at spørge, om der var ændringer til det rundsendte ud-

kast til dagsorden. Det var der ikke, hvorefter dagsordenen blev godkendt. 

 

Næste punkt var godkendelse af referat af ordinært møde afholdt den 27. februar. 

Dette blev godkendt uden bemærkninger. 

 

Herefter godkendte udvalget dets forretningsorden. 

 

Sekretariatet havde udarbejdet udkast til Sydslesvigudvalgets regnskab, der blev 

godkendt uden bemærkninger. 

 

Sydslesvigsk Forening havde fremsendt et regnskab og rapport for en gennemført 

tagsanering af foreningens sekretariatsbygning i Büdelsdorf. Materialet blev god-

kendt uden bemærkninger. 

 

Næste punkt var en henvendelse fra Grænseforeningen, der gerne ville have udval-

gets godkendelse af en række budgetmæssige omprioriteringen i forhold til under-

visningsprojektet "Moin Mojn". Sydslesvigudvalget imødekom denne anmodning. 

 

Herefter behandlede udvalget Dansk Skoleforeningens midtvejsrapport for udvi-

delsen og modernisering af Husum Børnehave. Benny Engelbrecht noterede, at 

Skoleforeningen forventede en fordyrelse af projektet på ca. 750.000 kr. Dette af-

stedkom en drøftelse af, om udvalget skulle gå i dialog med de sydslesvigske for-

eninger om budgettering af anlægsansøgninger. Henrik Dam Kristensen foreslog 

som en mulighed, at foreningerne kunne lave en buffer til uforudsete udgifter i 

budgettet, som kun kunne bringes i anvendelse med udvalgets accept. Dette forslag 

var der opbakning til. 

 

Steffen Bang gennemgik som det næste punkt en orientering fra Dansk Skolefor-

ening om den måde, det pædagogiske personale er sikret en løn, der tager højde for 



 

Side 2 

inflationsforskelle mellem Danmark og Tyskland. Orienteringen blev taget til ef-

terretning. 

 

Benny Engelbrecht redegjorde for, at Skoleforeningen havde fremsendt en mail 

hvori man oplistede en række udfordringer, der alle kunne henføres til Børne- og 

Undervisningsministeriets ressort. Han orienterede om, at Anni Matthiesen havde 

videreformidlet henvendelsen til Børne- og Undervisningsministeriet. 

 

Næste punkt på dagsordenen var en gennemgang af regnskabet for Sydslesvigsk 

Vælgerforenings bogprojekt "Det danske mindretals politiske historie", der blev ta-

get til efterretning. 

 

Herefter behandlede udvalget de indkomne ansøgninger om projektstøtte. Da Chri-

stian Juhl havde været i dialog med en af ansøgerne om deres projekt spurgte for-

manden, om Christian Juhl var inhabil. Vurderingen var, at det var han ikke. 

Udvalget besluttede at imødekomme 4 ansøgninger, mens et projekt ikke opfyldte 

ansøgningskriterierne. Sekretariatet fik herefter i opdrag at udarbejde høringsma-

teriale til kulturministeren. 

 

Under punktet "eventuelt" orienterede formanden om, at han skulle deltage i 

Grænseforeningens sendemandsmøde. Desuden var der en drøftelse af udvalgets 

deltagelse på Folkemødet på Bornholm. 

 


